
 

 

 

Hermed sendes besvarelse af spørgsmål nr. 6 (L 46), som Folketingets 

Sundhedsudvalg har stillet til indenrigs- og sundhedsministeren den 25. oktober 

2023. Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Stinus Lindgreen (RV). 

 

Spørgsmål nr. 6:  

”Vil ministeren undersøge mulighederne for, at den øgede transparens i 

lagerbeholdninger af lægemidler hos apoteker og grossister m.fl., som opnås med 

lovforslaget, også deles med lægemiddelleverandørerne for så vidt angår 

leverandørernes egne lægemiddelpakninger, jf. høringssvar fra bl.a. IGL og FPM 

(Foreningen for Parallelimportører af Medicin og Industriforeningen for Generiske og 

Biosimilære Lægemidler)? Det skal sikre, at lægemiddelvirksomhederne bedre kan 

forudse efterspørgslen og planlægge forsyningerne til det danske marked og dermed 

styrke forsyningssikkerheden i Danmark.” 

 

Svar: 

Det er efter min vurdering hensigtsmæssigt at undersøge mulighederne for, at 

virksomhederne kan få indsigt i lagerbeholdninger af egne lægemidler.  

Lægemiddelstyrelsen vil derfor se nærmere på de tekniske, juridiske og økonomiske 

konsekvenser, herunder nødvendigheden af en sådan løsning.  
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